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Protokół  nr IX/2015 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 28 maja  2015 r. 
w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 12:05 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
13-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - Adam Kopis 
- Sekretarz Gminy                 -  Małgorzata Gąszczak 
- Skarbnik Gminy  -  Alina Brząkała      
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – Barbara Kulak  
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej dotycząca 

bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie Gminy Łęka Opatowska. 
7. Ochrona przeciwpożarowa, stan organizacyjny, wyposażenie jednostek OSP z terenu 

Gminy Łęka Opatowska: 
1) informacja Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
2) informacja Komendanta Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok, 
2) uchwalenia Regulaminu nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Łęka 

Opatowska”, 
3) współdziałania pomiędzy Gminą Łęka Opatowska a Powiatem Kluczborskim  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Gminy. 

 
Głos zabrał Wójt Gminy, który poprosił o wykreślenie podpunktu 2 w punkcie 6 uchwały w 
sprawie uchwalenia Regulaminu nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Łęka 
Opatowska” oraz o wprowadzenie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady 
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Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kępnie na kadencję 
2015-2019.  
Jako kolejna głos zabrała Sekretarz Gminy – Małgorzata Gąszczak, która powiedziała, iż 
wykreślenie uchwały w sprawie regulaminu   nadania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy 
Łęka Opatowska” związane jest z zaistniałymi w ostatniej chwili wątpliwościami prawnymi po 
odczytaniu kilku rozstrzygnięć Wojewody i wyroków sądowych. Jak tylko sprawa zostanie 
wyjaśniona projekt uchwały wróci pod obrady sesji.   
 
Wobec braku pytań i uwag poddano pod głosowanie I poprawkę do porządku obrad czyli 
wykreślenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu nadania tytułu „Honorowy 
Obywatel Gminy Łęka Opatowska”, „Za” przyjęciem w/w poprawki głosowało 13 – stu 
radnych jednogłośnie. 
 
Następnie poddano pod głosowanie II poprawkę do porządku obrad czyli wprowadzenie 
uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kępnie na kadencję 2015-2019, „Za” przyjęciem w/w poprawki 
głosowało 13 – stu radnych jednogłośnie. 
 
Nowy porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej dotycząca 

bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie Gminy Łęka Opatowska. 
7. Ochrona przeciwpożarowa, stan organizacyjny, wyposażenie jednostek OSP z terenu 

Gminy Łęka Opatowska: 
1) informacja Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
2) informacja Komendanta Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok, 
2) wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Kępnie na kadencję 2015-2019.  
3) współdziałania pomiędzy Gminą Łęka Opatowska a Powiatem Kluczborskim  
w zakresie publicznego transportu zbiorowego, 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Gminy. 
 
Następnie poddano pod głosowanie cały porządek obrad wraz z naniesioną poprawką „Za” 

przyjęciem całego porządku obrad głosowało 13-stu radnych jednogłośnie.   

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  VIII sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu 
lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 13-stu radnych jednogłośnie 
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Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił działania w okresie międzysesyjnym, 
które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 

od 29.04.2015 r. do 28.05. 2015 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań co do wystąpienia Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł  
do następnego punktu porządku obrad.  

 

Ad.6. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej dotycząca 
bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie Gminy Łęka Opatowska. 

Głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej – Pan Wojciech Grabarek, 
który przedstawił informację dotyczącą bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na 
terenie Gminy Łęka Opatowska, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. 7. Ochrona przeciwpożarowa, stan organizacyjny, wyposażenie jednostek OSP z 
terenu Gminy Łęka Opatowska: 

1) informacja Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
2) informacja Komendanta Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Prezes Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP Pan Jerzy Flaczyk, 
który przedstawił informację dot. ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Łęka 
Opatowska, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Następnie głos zabrał Komendant Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP – Pan Paweł 
Taras, który przedstawił informację dot. stanu organizacyjnego, wyposażenia jednostek OSP 
z terenu Gminy Łęka Opatowska, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Rogalewski, który dopowiedział: „Iż ważną sprawą jest to, iż 
jednostki OSP Łęka Opatowska i Opatów są zdolne do oddania środka pianotwórczego, 
który posiadają w samochodach strażackich a to jest bardzo ważne. Przy specyficznych 
działaniach takich jak w 2014 r. przy trzech pożarach dużej firmy stolarsko – tapicerskiej 
dzięki środkowi pianotwórczemu uratowaliśmy znaczne mienie o dużej wartości”. Następnie 
spytał ile jest przeszkolonych strażaków w jednostkach OSP mogących brać udział w akcji 
ratowniczo- gaśniczej, czy mieszkańcy mogą na te jednostki liczyć.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który powiedział, iż wszystko to, było szczegółowo 
omówione na ostatnim posiedzeniu komisji i nie ma sensu tego powtarzać.  

Idąc dalej, głos zabrał Komendant Gminny, który przedstawił ilościowe składy osobowe 
jednostek OSP oraz uprawnionych do udziału w akcji na terenie Gminy Łęka Opatowska.     

Następnie głos zabrał Radny Zalewski, który spytał czy strażak przeszkolony może jechać 
do pożaru? 
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Komendant Gminny odpowiedział, iż strażak uprawniony do udziału w akcji musi mieć 
oprócz przeszkolenia ważne badanie lekarskie, ubezpieczenie oraz ukończone 18 lat.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad. 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1) Nr IX/28/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 
2015 rok  
  
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła zmiany budżetu Gminy Łęka Opatowska, które 

stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który poprosił o zatwierdzenie w/w zmian budżetowych. 

Są to przesunięcia z możliwością pójścia w dalsze inwestycje. Na chwilę obecną są do 

dyspozycji środki w budżecie na te przesunięcia,  nie brane są pod uwagę żadne kredyty. 

 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu, który przedstawił 

pozytywną opinię z ostatniego posiedzenia komisji w sprawie w/w uchwały. 

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr IX/28/2015 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok. 
 
 
2) Nr IX/29/2015 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kępnie na kadencję 2015-
2019.  

 
Głos zabrała Sekretarz Gminy, która powiedziała: „Iż kadencja dotychczasowa 2011-2015 
dobiega końca w związku z tym Starosta Kępiński zwrócił się pismem do nas o wytypowanie 
przedstawiciela w terminie do 10 czerwca. Kandydata do Rady Społecznej SP ZOZ. W myśl 
ustawy o działalności leczniczej jako członek tej rady wchodzi przedstawiciel wybrany przez 
Radę Gminy danej miejscowości. W związku z powyższym konieczne jest podjęcie przez 
Radę uchwały wskazującej kandydata do Rady Społecznej SP ZOZ na nową kadencję. 
Dotychczasowym przedstawicielem Rady Społecznej SP ZOZ w Kępnie przez kilka kadencji 
był Radny Zalewski i jednocześnie z racji wykonywanego zawodu – lekarz podstawowej 
opieki zdrowotnej, osoba kompetentna znająca temat. Do Rady Gminy należy zgłoszenie i 
wybieranie. Z ramienia Urzędu Gminy i Wójta gminy proponujemy ponownie kandydaturę 
Radnego Zalewskiego – jeśli wyrazi zgodę, co nie zamyka to drogi dla zgłaszania innych 
kandydatów”.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zabrał głos i spytał Radnego Zalewskiego czy 
zgadza się na kandydowanie na przedstawiciela do Rady Społecznej SP ZOZ w Kępnie? 
 
Radny Zalewski odpowiedział, iż dziękuje za zaufanie, przyznał, iż jest to już jego czwarta 
kadencja i dobrze się w tej pracy czuje. Następnie wyraził zgodę na kandydowanie oraz 
poinformował o pilnym telefonie z trwającego posiedzenia SP ZOZ i prośbą o  szybkie 
przybycie na posiedzenie z racji braku wymaganego quorum.    
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Wobec braku innych kandydatów poddano pod głosowanie kandydaturę Radnego 
Zalewskiego na przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Kępnie na kadencję 2015-2019.  
 
„Za” w/w kandydaturą głosowało 12-stu rannych, 1-en „wstrzymał się od głosu”.  
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się od głosu” podjęła uchwałę Nr 
IX/29/2015 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kępnie na kadencję 2015-2019.  
 
W tym momencie o godz. 13.30 salę posiedzeń opuścił Radny Zalewski.  
 
3) Nr IX/30/2015 w sprawie współdziałania pomiędzy Gminą Łęka Opatowska a 
Powiatem Kluczborskim w zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

 
Głos zabrał Sekretarz Powiatu Kluczborskiego Pan Adam Radom, który w imieniu Pana 
Starosty podziękował za zaproszenie na posiedzenie sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
oraz przeprosił za nieobecność w związku z trwającą o tym samym czasie sesją Rady 
Powiatu Kluczborskiego. Następnie powiedział: „Jeżeli Państwo podejmą w/w uchwałę to 
będzie to dobra i rozsądna decyzja. Treść uchwały mówi nie wiele, natomiast później 
podpisanie umów o współpracy dopiero okaże całą historię funkcjonowania  tego narzędzia 
współpracy. Jeżeli Państwo przystąpią do pracy z Naszym Powiatem a szczególnie ze 
spółką PKS to będziecie już ósmą gminą, która w takiej formie będzie z nami 
współpracowała. W żadnym momencie ani uchwała  ani umowa nie pokazują tego, że 
Państwo  jako Gmina jesteście władni realizować też jeszcze jedną ważną zapomnianą 
ustawę o publicznym transporcie zbiorowym, to jest ustawa, która funkcjonuje od marca 2011 
roku i mówi ona o tym, że organizatorem publicznego transportu zbiorowego na terenie 
gminy jest Wójt, na terenie powiatu – Starosta, na terenie województwa – Marszałek. 
Spoglądając na statystykę - ile gmin, samorządów realizuje tą ustawę, statystyka poraża. Na 
ponad 3 tyś. samorządów niecałe 10% realizuje tę ustawę, która już funkcjonuje 4 lata. Jeżeli 
Państwo przystąpicie do współpracy z naszą spółką z naszym powiatem ta współpraca 
pozwoli Wam znaleźć  się w elitarnej grupie samorządów realizujących tę ustawę. To w 
żadnym momencie nie zwolni Wójta z odpowiedzialności organizacji publicznego transportu 
na terenie gminy. To narzędzie nasze łączy dwa elementy realizacji dwóch ustaw: przede 
wszystkim realizacji obowiązku organizacji publicznego transportu zbiorowego, który za 
chwilę po podpisaniu umów Pan Wójt będzie w Waszym imieniu operatorem, będzie spółce 
PKS   dyktował warunki i mówił w jakiej formie to ma się odbywać a przy okazji prawo 
dopuszcza też, żeby Pan Wójt mając swój własny kurs regularny na terenie gminy mógł 
dowozić dzieci do szkoły. To jest jeden bardzo ważny aspekt, który nie jest pokazany w 
żadnym momencie dokumentu. Jest to tzw. dwa w jednym. Podejmujemy uchwały, 
podpisujemy umowy wchodzicie w system realizacji dwóch ustawowych bardzo ważnych 
obowiązków. Jeżeli nie zrobicie tego to rok 2017 na państwie to wymusi. Trochę te 
mechanizmy się będą zmieniać. Jesteśmy w okresie przejściowym, warto wyprzedzić fakty a 
po za tym zacząć realizować ten pierwszy obowiązek organizacji realizacji transportu 
publicznego. I to jest jeden aspekt tego narzędzia. Drugi aspekt – dlaczego akurat w takiej 
formie dowóz dzieci do szkół?. Najczęściej gminy wożą dzieci do szkół poprzez gimbusy, 
które pozyskiwali z różnych projektów i sami na własny koszt. Ale nikt nie myśli o sferze 
bezpieczeństwa dowozu tych dzieci. Bezpieczeństwo to jest wszystko: autobus, sprzęt, 
pobyt w autobusie, wejście i wyjście z autobusu. Przewoźnik profesjonalny, operator, który 
będzie to robił w ramach kursu regularnego będzie musiał to zrobić zgodnie z przepisami 
wynikającymi z przepisów prawa  transportu publicznego i ludzi,  tak więc przystanki, 
bezpieczeństwo w autobusie – to jest jedna opcja.  
Druga sfera tego, to ciągłe zlecenia usług, popsuje się autobus gminny i co dalej? PKS sobie 
na to nie pozwoli żeby nie być przygotowany bo jest profesjonalnym przewoźnikiem w tej 



str. 6 
 

branży i gwarantuje ciągłość usług. Odnośnie przystanków dzisiaj jest tak – każde miejsce 
jest oznaczone posiada co najmniej wysepkę, miejsce do wsiadania i wysiadania 
zalegalizowane. To jest też aspekt tzw. profesjonalizmu i bezpieczeństwa tego pasażera. 
Skąd tutaj moja obecność  - reprezentuje właściciela,  ponieważ PKS jest spółką komunalną 
gdzie Powiat Kluczborski jest zdecydowanym większościowym udziałowcem tej spółki. 
Mniejszościowe udziały ma Gmina Kluczbork i Gmina Byczyna. Dlaczego my jesteśmy w 
jakimś stopniu tym przyłączeniem zainteresowani. Na podstawie ustawy o komercjalizacji i 
komunalizacji Minister Skarbu Państwa w pewnym momencie zaproponował samorządom 
przejmowanie upadających spółek tj. PKS. My po tej informacji jako Powiat Kluczborski 
postanowiliśmy przy ogromnym ryzyku tą spółkę przejąć od Ministra Skarbu Państwa to nie 
jest tak, że dał nam ją całkowicie za darmo, dał za darmo ale musieliśmy spełnić wiele 
warunków i do dzisiaj je spełniamy. Informujemy Ministra na bieżąco co się ze spółką dzieje i 
na jakich zasadach funkcjonuje. Ta spółka jak i wiele innych takich spółek w kraju były 
faktycznie upadające i jako zdecydowany większościowy właściciel postanowiliśmy nie 
wspomagać, nie dawać z budżetu powiatu pieniędzy na funkcjonowanie tej spółki na 
zobowiązania tylko dostarczać narzędzia. Jednym z takich narzędzi, które dostarczyliśmy do 
PKS, które prawnie przygotowaliśmy przy współpracy kancelarii warszawskiej to jest właśnie 
to narzędzie o którym dzisiaj jest mowa. W naszym przypadku te narzędzia powodują to, że 
spółka jest naprawdę na dobrym poziomie jest wiodącą spółką, rozwija się i inwestuje, 
zakupuje nowe autobusy, świadczy coraz to nowe usługi. My jako Powiat nie mamy przy tej 
współpracy żadnego interesu finansowego wobec Gminy Łęka Opatowska. Ten dowóz 
zgodnie z prawem może odbywać się na podstawie biletów miesięcznych czyli usług 
przewozowych dotowanych co powoduje, że ta usługa i to zadanie będzie realizowane przez 
Waszą gminę zdecydowanie z mniejszym nakładem środków finansowych. Nie mówiąc o 
utrzymaniu taboru dowozu dzieci do szkół.” 
 
Jako kolejny głos zabrał Pan Marcin Wiecha – Prezes Zarządu PKS w Kluczborku, który na 
początku podziękował za zaproszenie na posiedzenie sesji Rady Gminy Łęka Opatowska a 
następnie omówił działalność spółki: „Spółka PKS ma niespełna 70 letnią tradycję . Jesteśmy 
spółką prawa handlowego – spółka z o.o., spółką komunalną gdzie samorząd ma 100 % 
udziałów. Większościowym udziałowcem jest Powiat Kluczborski. Świadczymy głównie 
usługi transportowe na terenie województwa opolskiego. Ale głównie skupiamy się  
w północnej części województwa, powiat kluczborski i powiat oleski. Mamy wiele połączeń ze 
stolicą województwa opolskiego oraz regularne połączenie z miastem Wrocław. 
Przejeżdżamy rocznie ok. 2 mln. kilometrów, przewozimy 1,5 mln. pasażerów. Obsługujemy 
na dzień dzisiejszy ok. 60 linii autobusowych. Dysponujemy taborem składającym się  
z blisko 60 autobusów. Zatrudniamy 95 pracowników w tym 50 kierowców. Mamy własny 
warsztat autobusowy, własną stację diagnostyczną, własną strefę paliw, ośrodek szkolenia 
kierowców, serwis tachografów, biuro podróży, nowoczesny dworzec autobusowy, który  
w czerwcu ubiegłego roku przy pomocy powiatu kluczborskiego został wybudowany od 
nowa. Usługa publicznego transportu publicznego będzie łączona z dowozem dzieci do 
szkół. I te dowozy odbywały by się w ramach przewozów regularnych a to znaczy, że byłyby 
realizowane według ściśle określonego rozkładu jazdy według zatrzymania autobusu w 
ściśle określonych miejscach uzgodnionych z Państwem – Gminą. 
W autobusie będą przebywały osoby uprawnione czyli będą miały ważny bilet na przejazd.  
To jest wbrew pozorom bardzo ważne ponieważ ten bilet traktujemy jak swoistą polisę 
ubezpieczeniową. W razie jakiegokolwiek wypadku to wtedy każdy pasażer tego autobusu 
posiadający bilet jest ubezpieczony.  
W autobusie będą mogły przebywać trzy grupy pasażerów: 
1) dzieci uprawnione (na podstawie biletów miesięcznych, dla których bilety będą 
finansowane z Urzędu Gminy) 
2) dzieci nieuprawnione (również na podstawie biletów miesięcznych) 
3) mieszkańcy gminy – którzy na wyznaczonych przystankach zgodnie z rozkładem jazdy po 
zakupie biletu jednorazowego będą mogli podróżować autobusami kursowymi. 
Deklaruję również, że ceny biletów dla mieszkańców gminy będą po preferencyjnych cenach. 
PKS udzieli ulgi handlowej na poziomie co najmniej 40%. 
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Współpraca z PKS oraz Powiatem Kluczborskim przyczyni się do oszczędności w budżecie 
Gminy Łęka Opatowska, wstępnie szacując będzie to ok. 20%. Jest to też ważny aspekt, 
który pozwoli Państwu lepiej gospodarować środkami finansowymi gminy”.  
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „Iż padły słowa odnośnie 
bezpieczeństwa odnośnie zadań, które spoczywają na samorządzie gminnym i te wszystkie 
rzeczy spróbujemy wspólnie realizować.   
Przymierzamy się podpisać porozumienie ze Starostą Kluczborskim. Nie ukrywam, 
przewoźnicy którzy dopytywali o kwestie przetargowe odpowiadaliśmy im, że idziemy w 
innym kierunku.   
Ten inny kierunek ma dzisiaj się rozstrzygnąć. Jedyne novum jakie będzie i o którym będę 
chciał rozmawiać również z Dyrektorami szkół jak i rodzicami to to, iż każde dziecko będzie 
miało bilet miesięczny od szkoły podstawowej do gimnazjum. Co innego ten transport 
publiczny, o którym wspominali Pan Sekretarz z Panem Prezesem. Myślę, że ten trzeci 
aspekt o którym nie należy zapominać – aspekt finansowo-ekonomiczny. Jest też ważny lecz 
dwa pierwsze bezpieczeństwo i zadania, które spoczywają na samorządzie w pierwszej 
kolejności będą wykonywane i będą wykonywane prawidłowo a co za tym idzie będą również 
pewne oszczędności. Ja ze swej strony wnioskuję o przyjęcie tego porozumienia co pozwoli 
uszczegółowić pozostałe kwestie już na bazie porozumienia i umowy, która będzie 
obowiązywała”.  
 
Idąc dalej, ponownie głos zabrał Sekretarz Powiatu Kluczborskiego, który odniósł się do 
kwestii ekonomiczno-finansowej. „Po stronie operatora na mocy ustawy o publicznym 
transporcie zbiorowym ciąży obowiązek prowadzenia pełnej analityki rozliczeń finansowych z 
Państwa Gminą. Każdy pasażer, który wejdzie do autobusu i kupi bilet jednorazowy na tej 
linii regularnej automatycznie o tyle zmniejsza koszt usługi dla gminy. Sprzedany 
jednorazowy bilet wpływa na zmniejszenie całkowitego kosztu usługi. To jest bardzo istotne”.  
 
Następnie głos zabrał Prezes Zarządu PKS, który powiedział,: „ Chciałem zadeklarować jeśli 
Państwo wyrazicie zgodę na to współdziałanie aby od września wozić dzieci do szkół 
jesteśmy gotowi zorganizować na tej bazie publiczny transport. Jesteśmy również gotowi 
jeżeli będą takie potrzeby w gminie uruchomić inne linie. Oczywiście warunek jest jeden aby 
to w miarę było opłacalne żeby autobus nie jeździł pusty”.  
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, iż są już dwa zakłady pracy z naszego 
terenu zainteresowane organizacją dowozu. Te dodatkowe koszty z utrzymaniem transportu 
nie obciąża marszałka województwa wielkopolskiego. 
 
Idąc dalej głos zabrał Prezes Zarządu PKS, który powiedział: „ Nie ma znaczenia ,który 
marszałek za to zapłaci ponieważ marszałkowie w tym przypadku są przekaźnikiem 
środków. Te środki przychodzą z budżetu państwa”. 
 
Jako kolejny głos zabrał Radny Rogalewski, który powiedział: „Iż bardzo ważne jest to co 
przekazali Pan Prezes PKS jak i pan Sekretarz Powiatu Kluczborskiego odnośnie 
bezpieczeństwa przewozu dzieci jak i o odpowiednim taborze. Popieram podjęcie w/w 
uchwały ponieważ zwiększa nasze bezpieczeństwo a zarazem zmniejsza koszty”.  
 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który spytał: „Czy te obecne, istniejące 
przystanki z których korzysta PKS to czyja to jest własność czy za to się płaci?” 
 
Sekretarz Powiatu Kluczborskiego odpowiedział: „Iż istnieje ustawa mówiąca o tym, że 
przystanki określa zarządca drogi. Jeżeli przystanek jest przy drodze gminnej to w drodze 
uchwały jesteście Państwo władni określić wykaz przystanków i ich numery. Powiat określa 
również w drodze uchwały wykaz przystanków i ich numery przy drodze powiatowej. 
Marszałek określa wykaz przystanków przy drodze wojewódzkiej. Natomiast GDDK określa 
wykaz przystanków przy drodze krajowej. Zawsze o przystanek wnioskuje gmina do 
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zarządcy drogi. Jeżeli przystanki znajdą się  na drodze wewnętrznej tzw. bez numeru gdzie 
właścicielem jest gmina to ta procedura uzgadniania przystanku nie obowiązuje. Jeżeli 
przystanek jest przy drodze gminnej, powiatowej, wojewódzkiej, krajowej to zarządca 
organizuje taki przystanek na wniosek Wójta Gminy i wtedy zarządca pobiera opłaty za 
wjazdy i wyjazdy z tego przystanku przez każdego przewoźnika, który uzgodni kurs i 
transport z uwzględnieniem tego przystanku”.  
  
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 12-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr IX/30/2015 w sprawie 
współdziałania pomiędzy Gminą Łęka Opatowska a Powiatem Kluczborskim w 
zakresie publicznego transportu zbiorowego.  
 
Idąc dalej Sekretarz Powiatu Kluczborskiego, podziękował w swoim imieniu jak i Pana 
Starosty oraz Prezesa Zarządu PKS za udzielone zaufanie. Powiedział, iż ma nadzieję, że 
na tym współpraca się nie skończy.   
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

Głos zabrał Wójt Gminy, który odczytał odpowiedź na interpelację zgłoszoną na poprzedniej 
sesji przez Radnego Markiewicza, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. 11. Wolne wnioski i informacje 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Rogalewski, który zadał pytanie do Przewodniczącego 
Rady Gminy: „Dlaczego Pan nie zareagował jak Radny Skotnik wysunął propozycję zabrania 
mi głosu w dyskusji nad sprawozdaniem Komendanta Gminnego bo było to omawiane na 
komisji. Komisja – komisją, sesja – sesją”.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, iż nie zabrał głosu, można się było wypowiedzieć.  

Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, iż na ręce Radnego Rogalewskiego 
przekazano kserokopię pism, które zostały skierowane odnośnie drzew o których wspomniał 
Radny Rogalewski na poprzednich sesjach. Teraz jest wszystko sformalizowane jeśli chodzi 
o pielęgnację i przycinkę drzew na ulicy Akacjowej, Kościelnej i Słonecznej. 

Następnie Wójt Gminy poinformował, iż trwa program usuwania azbestu. Można jeszcze 
składać wnioski do końca sierpnia w Referacie Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Ochrony Środowiska odnośnie pokryć dachowych ale nie tylko. Jest również informacja od 
Pana Starosty z ostatniego piątkowego spotkania, iż w miesiącu czerwcu następuje 
wypuszczenie przetargu na inwestycje – ścieżkę pieszo-rowerową na ulicy Brukowej do 
drogi krajowej nr 11 oraz nakładkę. Następnie zwrócił się z prośbą do radnych powiatowych 
którzy reprezentują mieszkańców Gminy Łęka Opatowska aby zawnioskowali  
zamontowanie lampy  na zjeździe, na którym dochodzi najwięcej do wypadków. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Powiatowy M. Kowalski, który przekazał z ostatniego 
posiedzenia Komisji Zdrowia Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie pewne informacje: 
„Opieka zdrowotna działa na terenie powiatu jak i kraju w grupach: POZ, Opieka 
wieczorowa, SOR i Pogotowie. 

Problem jaki wynika ze styku POZ, Wieczorynek i SOR to jest problem przerzucania 
pacjentów. Niektórzy lekarze POZ nie mówię tu o Panu Zalewskim bo jego jakby to nie 
dotyczy, próbują przekierować pacjentów do wieczorynki tej instytucji, która sprawuje opiekę 
w godzinach od 18.00-8.00 w sobotę i niedzielę całodobowo. Lekarze POZ nie przyjmują 



str. 9 
 

pacjentów mimo, że są zobligowani przyjmować do godz. 18.00. Powoduje to, iż pacjenci 
ustawiają się w kolejce na wieczorynce w Kępnie co powoduje obciążenie tej instytucji. Przy 
czym warto podkreślić, że opieka wieczorowa jest finansowana niezależnie od ilości 
pacjentów to jest jedna kwota. Zwraca uwagę Dyrektor szpitala aby takie sprawy zgłaszać. 
Druga kwestia – lekarze którzy prowadzą prywatne praktyki lekarskie wypisują zlecenia na 
zastrzyki a pielęgniarki środowiskowe, które są finansowane przez szpital próbuje się na nich 
wymusić wykonywanie nieodpłatnie tych zastrzyków. Na skierowanie lekarza prywatnego za 
wykonanie zastrzyków trzeba zapłacić. Ta nieprawidłowość powoduje przerzucanie kosztów 
na inne jednostki.  Trzecia sprawa – my chcemy żeby szpital miał wielu specjalistów ale 
niestety tutaj NFZ stawia pewną barierę, ktoś kto pracuje w szpitalu nie może mieć swojego 
indywidualnego kontraktu z NFZ. Jeśli np. neurolog konsultował pacjentów w szpitalach a ma 
swój gabinet prywatny i ma podpisaną umowę z NFZ  to neurolog w pewnym momencie 
musiał zrezygnować z konsultacji na potrzeby szpitala. Ponieważ bał się utraty kontraktu z 
NFZ. Z tego powodu szpital straci konsultacje: laryngologiczną, neurologiczną, okulistyczną, 
dermatologiczną ponieważ wszyscy ci lekarze, którzy świadczyli te konsultacje mają 
prywatne gabinety.  

Chcielibyśmy aby były poradnie specjalistyczne, niestety nie wszystkie mogą być 
usytuowane w Kępnie. Mianowicie NFZ organizuje konkursy na trzech poziomach: 
wojewódzki, regionalny, powiatowy. I nie wszystkie poradnie mogą być w ramach konkursu 
powiatowego. Miała powstać Poradnia Bólu w Kępnie lecz okazało się że te poradnie 
podlegają pod konkurs wojewódzki nie powiatowy. Pomimo że mamy wyszkolone osoby, 
wiele spraw nie zależy od nas, są pewne kwestie do uregulowania na górze w Warszawie”. 

Odnośnie SOR – wprowadzono novum – wszystkie przyjęcia, rozmowy z pacjentem, który 
się zgłasza na SOR są nagrywane przez monitoring. Potem w spornych sprawach można 
jednoznacznie określić gdzie jest wina i po czyjej stronie.  

Następnie głos zabrał Radny Powiatowy – D. Gąszczak: „Kończymy zbiórkę poboczy na 
terenie naszej gminy. Dziękuję mieszkańcom za odbiór ziemi z poboczy, ponieważ koszty się 
zmniejszyły o połowę. W kierunku Opatowa został kawałek do zrobienia, maszyna zepsuła 
się,  zrobiła się przerwa, Dyrekcja Dróg Krajowych zakupiła w ostatnim czasie nowy  sprzęt. 
Odbyło się szkolenie operatorów. Trwała ta przerwa około 1,5 tygodnia a zrobiły się ogromne 
zaległości. Jest projektowana droga Opatów – Świba ma to być podzielone na dwa etapy. 
Jest to na etapie wyceny gruntów na poszerzenie drogi. Do 15 czerwca będzie wycena tego 
chodnika na ulicy Brukowej oraz chodnika w Słupi. Wspaniałą sprawą byłoby oświetlić ten 
ciemny zjazd o którym wcześniej wspomniał Pan Wójt. Odnośnie łatania dziur na drogach 
powiatowych temat został zgłoszony jeszcze nie zdążyli zrobić”.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który spytał odnośnie przystanków: „Kto je ma 
wykonać i czy to musi być zrobione do 1 września br.?”  

Prezes PKS odpowiedział: „Generalnie za całą infrastrukturę przystanków odpowiada gmina. 
Jeśli będzie wyznaczone miejsce to za uzbrojenie przystanków, wiatę, kosze odpowiada  
gmina po uzgodnieniu z zarządcą drogi.” 

Radny Skotnik spytał: „Czy to musi być zatoka i czy Państwo te przystanki posprawdzacie 
czy spełniają wymogi czy nie?” 

Prezes PKS odpowiedział: „Nie koniecznie musi to być zatoka, powinno być bezpieczne 
wsiadanie i wysiadanie, może to być również zygzak. Odnośnie sprawdzenia przystanków to 
oczywiście  przystanki będą sprawdzone.” 

Idąc dalej głos zabrał Sekretarz Powiatu Kluczborskiego, który powiedział: „My już mamy 
pewne doświadczenie w tym temacie. Dość często są uwzględniane wnioski rodziców bo 
rodzice mają tu dużo do powiedzenia i z reguły tych przystanków powstaje więcej. Są 
miejsca umowne do wsiadania i wysiadania dzieci my to miejsce umowne musimy zamienić 
na przystanek. I z reguły tych przystanków jest więcej. A jeżeli w państwa gminie są ustalone 
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przystanki gdzie te dzieci wsiadają i wysiadają to jak najbardziej będziemy również – za i nie 
trzeba będzie nic zmieniać. Jesteśmy otwarci na wszelkie sugestie.” 

Następnie głos zabrał  Radny Powiatowy M. Kowalski „ Ja chciałem tylko dodać odnośnie 
Kluczborka i służby zdrowia. U nas w powiecie przyjęta jest zasada, iż z braku kardiologii i 
kardiochirurgii pacjenci po zawałach i z problemami sercowymi zamieszkujący od Kępna w 
stronę Kluczborka są przewożeni do Kluczborka a pacjenci zamieszkujący od Kępna w 
stronę Ostrowa są przewożeni do Ostrowa Wlkp. Próbuje się wprowadzić aby wszystkich 
pacjentów z w/w problemami z powiatu kępińskiego przewozić do Ostrowa Wlkp. lecz tu się 
liczą każde sekundy  a w pewnej części powiatu bliżej jest do Kluczborka. Ekipy, które 
obsługują karetki pogotowia a dokładnie te co dostarczają pacjentów po zawałach bardzo 
chwalą sobie szpital w Kluczborku. Jest fachowa opieka, ekipa gotowa jest do ratowania 
życia czeka już na pacjenta. Obsługa jest na bardzo wysokim poziomie.  

Idąc dalej głos zabrał Sekretarz Powiatu Kluczborskiego A. Radom, który powiedział:  
„W Kluczborku jest faktycznie profesjonalna nowoczesna kardiologia prowadzona przez 
Polską Grupę Medyczną Prof. Zembali. To są kardiolodzy, którzy są wychowankami Prof. 
Zembali, który tą grupę zakładał. Dlaczego akurat w Kluczborku?  to jest grupa medyczna, 
która analizuje mapę Polski i tzw. określenie białych plam. Powiat kluczborski, wieruszowski, 
kępiński, wieluński był jedną z największych białych plam na mapie Polski w zakresie 
szybkiego reagowania kardiologii. Tak jak Pan Radny Powiatowy zauważył sekundy , minuty 
się liczą jeżeli chodzi o transport na kardiologię. Dzisiaj w taki sposób są tylko leczone 
zawały serca poprzez właśnie zabieg na kardiologii profesjonalnej. Tam są naprawdę wybitni 
kardiolodzy, kardiochirurdzy, wychowankowie Prof. Zembali. Pan Starosta musiał stworzyć 
wszelkie warunki, żeby ta grupa medyczna tu przyszła. Trzeba było zapewnić pomieszczenia 
po budynku szpitala po dawnej chirurgii. Grupa ta adoptowała to na swój koszt. Sala 
pacjenta wygląda jak w amerykańskim nowoczesnym filmie. Jest tzw. baza pielęgniarek, 
obserwatorów lekarzy. Pacjenci leżą naokoło, są pod 24 godzinnym monitoringiem. Także 
jest to zasadne i po pewnych analizach szukania tzw. białych plam”.   

Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy: „Pozwólcie, że ja Wysokiej Radzie, Panu Sekretarzowi 
Powiatu Kluczborskiego jak i Panu Prezesowi PKS serdecznie dziękuję. Tak jak tu przed 
chwilą wszyscy byliśmy świadkami, że ta współpraca poszła już dalej, o ratowanie życia i 
wszystkie te aspekty i myślę, że to słowo współdziałanie i współpraca będzie się rozwijała i 
będzie z korzyścią tak dla tych młodszych pokoleń jak i tych starszych z terenu Gminy Łęka 
Opatowska jak i z całego powiatu”. 

Następnie Wójt Gminy przekazał, iż kończy się łatanie ubytków asfaltowych na terenie 
naszej gminy na drogach gminnych oraz z dniem dzisiejszym rozpoczęło się wykaszanie 
poboczy na drogach gminnych.  Podpisując umowę w sprawie dowozu dzieci i transportu 
publicznego, wszyscy Ci, którzy są szerzej sprawą zainteresowani zaprosimy na komisję 
wspólną abyśmy ustalili wszystkie szczegóły. Mamy trzy miesiące aby od 1 września ruszyło 
to pełną parą i z pełnym efektem i pozytywnym oddźwiękiem młodzieży i mieszkańców 
naszej gminy.  

Następnie przedstawiono prezentację multimedialną dot. obwodnicy Kępna.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad.12. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 14:31 zamknął 
obrady IX sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

Protokółowała:        Przewodniczący Rady 

/-/Renata Woźnica                     /-/ Michał Jerczyński 


